
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana  
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 21. února 2022 
 
Přítomni: 
PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D.; doc. Mgr. Šárka Bubíková, 
Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D.; Mgr. Kateřina Keplová; PhDr. Miroslav Kouba, 
Ph.D.; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; prof. PhDr. Milena 
Lenderová, CSc.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga 
Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; Naděžda Tichá; prof. PhDr. Petr Vorel, 
CSc. 
 
Hosté: 
Bc. Jana Horáková; Ilona Jelínková; Mgr. Šárka Nekvapil Jirásková, Ph.D. 
 
Omluveni: 
Ing. Veronika Kovářová; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D. 
 
 
1. Informace proděkanky Bubíkové 
 
1/1 Vědecké týmy:  
o poděkování za zaslané zprávy o činnosti; v rámci práce týmů vzniklo množství 
zajímavých výstupů – prezentace činnosti dosavadních týmů proběhne 7. 3. v 11 h, viz 
informace na intranetu;  
o nové týmy: vedení obdrželo pět žádostí o financování nových týmů na tříleté období – 
všechny týmy chceme podpořit, s vedoucími jednotlivých týmů doladíme výši podpory. 
  
1/2 Školení WoS – na základě podnětu z minulého kolegia bylo domluveno obecnější školení 
s knihovnou (VK obdrželi od proděkanky v emailu link na hlasovací kalendář). Zároveň 
Clarivate nabízí v únoru a březnu specializovaná školení (více informací na intranetu). 
Nadále platí nabídka, že je možné přes knihovnu požádat Clarivate o školení šité na míru (je 
zdarma). 
Školení k databázi SCOPUS – nabídka na intranetu. Školení jsou formou webinářů. 
Školení k podávání GAČRů se po jednáních neukazuje jako relevantní – agentura má 
kvalitně zpracovánu jak zadávací dokumentaci, tak manuály, Martina Kleinová již rozesílala. 
S konkrétními dotazy se obracet na naši referentku paní Kleinovou, případně na Ing. 
Koterovou z rektorátu. 
 
1/3 GAČR – odevzdávání návrhů projektů – informace rozesílala Martina Kleinová: 

o DRAFT – upravené, už dříve podané projekty: pátek 25. 3. 2022 do 12 h 
o DRAFT – nové projekty: pondělí 28. 3. 2022 do 12 h 
o FINAL – všichni: pátek 1. 4. 2022 do 10 h 

 
1/4 OBD – kvalitativní příznaky: zadávání kvalitativních příznaků u výstupů v OBD – pokud 
AP v letošním sběru něco označil jako NS či EX, nutno dodat zdůvodnění; prosím 
zkontrolovat, zda jsou starší záznamy (od sběru v roce 2020) v pořádku, tj. zda kvalitativní 
příznaky jsou u všech výstupů doplněny a odpovídají. (informaci o tom, zda byly navržené 
příznaky schváleny, obdrželi VK po jednání komise pro příznaky v půlce května 2021; na 
vyžádání lze znovu dodat). 
Prof. Vorel navrhuje zorganizovat prezentaci (výstavku) NS a EX výstupů za FF 
a prezentovat jej na prezentaci vědeckých týmů. Návrh kolegia – spíše prezentovat na 
kolegiu, EX výstupy případně na VR. Bude dojednáno. 
 
 



2. Informace děkana  
 
2/1 Do Směrnice č. 1/2022 Pravidelné hodnocení AP a přiznávání osobních příplatků na FF 
UPCE a Směrnice č. 2/2022 Principy rozdělování prostředků na DKRVO a na vzdělávací 
a další činnosti na FF UPCE jsou zapracovány připomínky od VK a od členů AS. Obě 
směrnice byly vydány 22. 2. 2022. 
 
Osobní plán každého AP bude odevzdán do konce února vedoucímu pracoviště (nemusí 
být ještě na formuláři z výše uvedené směrnice). Vedoucí kateder odevzdají své osobní 
plány, společně s plány svých akademiků, děkanovi v prvním týdnu v březnu. 
 
2/2 Rozpočet – provizorium bude nejméně do 31. 3.; předpokládá se, že univerzitní rozpočet 
bude sestaven během května, fakultní během června. Finance můžeme průběžně čerpat už 
nyní. GAČR krácen nebude. 
 
2/3 Národní plán obnovy – rektor rozhodl o krácení fakultního návrhu – vyškrtnut bude 
software Atlas.ti Cloud; ostatní požadavky zůstávají. 
 
2/4 Kurz manažerských dovedností – je třeba naplnit univerzitní indikátory, jinak budeme 
penalizováni, proto rektorát žádá o další nominace z fakult; kurz je určen primárně VK 
a proděkanům; je v délce čtyř dnů a proběhne v květnu, červnu a září. Kdo má zájem, 
nahlásí se děkanovi. 
 
2/5 Záměr KAA vytvořit mgr. SP English philology (upravená podoba českého studijního 
programu převedená do anglického jazyka, garantka doc. Bubíková) byl 21. 2. schválen na 
rozšířeném vedením UPCE. Je tedy možné pokračovat v přípravě akreditačního spisu. 
 
2/6 Jazyková výuka na FF – jako jediná fakulta si cizí jazyky učíme sami, pro ostatní fakulty 
zajišťuje JC. Dle prvotní analýzy to pro nás navíc není výhodné, je to finančně náročnější. 
Vedení FF podniká kroky k zefektivnění a úspoře. Více informací proděkanka Reimannová 
(níže, bod 3/4).  
 
3. Informace proděkanky Reimannové  
 
3/1 Málo obsazená výuka – na konci týdne (25. 2.) bude VK poslán seznam s málo 
obsazenou výukou – prosíme VK o informaci, které z předmětů B (povinně-volitelné) a C 
(volitelné) s kapacitou 1-4 zapsaných studentů lze smazat (informace zaslat do 8. 3.), 
studenty je nutno informovat, že kurz bude vyškrtnut. Předměty s nulovou kapacitou 
zapsaných studentů se budou mazat. 
 
3/2 Sylaby – žádáme všechny AP o kontrolu sylabů ve stagu u kurzů na LS a doplnění tam, 
kde chybějí, včetně AJ i Erasmus. Již je možné zadávat sylaby pro MSP Ethics and Political 
Philosophy, který budeme od podzimu poprvé realizovat. 
 
3/3 Kontrola studijních programů – J. Horáková tento týden garantům SP a v kopii VK pošle 
ke kontrole SP – do 11. 3. Prosí o kontrolu s nahlášením případných úprav (mělo by 
odpovídat akreditaci). V případě, že budou v SP změny, které jsou změnami i oproti 
akreditaci, je třeba tyto změny oznámit J. Horákové + do 31. 3. podat žádosti s přílohami na 
RSP. 
 
3/4 Výuka cizích jazyků 
Současný stav – vyučuje se pouze obecný, nikoliv odborný jazyk v následujících úrovních: 

BSP: AJ B2, ostatní jazyky B1 
MSP: AJ C1, ostatní jazyky B2 

 



Návrh řešení (změny v akreditacích): 
BSP: zachovat AJ na B2, ostatní jazyky snížit na A2.  
MSP: snížit AJ na B2plus, ostatní jazyky snížit na A2plus.  

 
Nový stav bude lépe reflektovat situaci na sekundárním stupni vzdělávání. Od snížení 
úrovně si též slibujeme zvýšení konkurenceschopnosti jazyků, současné úrovně B1 a B2 
u ostatních jazyků si volí studenti pouze v řádech jednotek. Nutností je i požadavek na 
sjednocení počtu kreditů v požadovaných úrovních (na 2). K dosažení cílové úrovně bude FF 
vytvářet příležitosti v podobě tzv. podpůrných kurzů. Ke zvážení je možnost absolvovat 
i kurzy vyšší úrovně u vybraných jazyků. Další nutností je úprava akreditací tak, aby jazykové 
cíle a požadavky byly na celé fakultě v souladu. 
 
Kroky k řešení:  
1. AR 22/23 nájezd na FR/ŠP pod JC, podklady nutno nachystat v průběhu tohoto týdne. 
Ostatní jazyky pod FF, veškerá výuka jazyků dle nových požadavků (úpravy v akreditaci). 
Kurzy A1- nebudou od nového akad. roku na FF vypisovány. 
2. AR 23/24 přechod ostatních jazyků pod JC. 
Více informací v přiložené tabulce. 
Studenti budou o koncepci jazykové výuky informováni při zápisech do studia. 
 
4. Informace proděkana Hejduka 
 
4/1 Dne 2. 2. proběhlo úspěšně oponentské řízení k projektům studentské grantové 
činnosti na FF, poté se 11. 2. 2022 uskutečnilo zasedání Interní grantové agentury, na 
kterém byly schváleny projekty studentské grantové činnosti za rok 2021, nastaveny 
podmínky čerpání na rok 2022 a schváleny nové žádosti na rok 2022; zakázky 
k projektům ještě nejsou otevřeny, mělo by se tak stát každým dnem. 
 
5. Informace proděkana Říhy 
 
4/1 Rozvojové granty: 
• Interní rozvojový fond 2022 – minulý týden na EKO založeny zakázky, začínáme řešit (bude 
průběžně konzultováno se zástupci zapojených kateder). 
• Národní plán obnovy – probíhá finalizace požadavků ze strany fakulty (do konce února), 
resp. specifikace způsobu zapojení FF. 
 
4/2 Propagace aj.: 
• úpravy anglické mutace fakultního webu: pracuje se na tom pod vedením Ing. Pražáka, 
domluvena podpora ze strany KFR (děkujeme). 
• Ing. Pražák vyzval „PR zástupce“ kateder o zasílání tipů na propagaci zajímavých akcí, 
výjimečných vědeckých výstupů atd. pro rok 2022 (vytvořen sdílený dokument). 
• stavební úpravy budovy EA: proběhla jednání s kvestorem, ve 12. patře vznikne WC pro 
handicapované osoby – realizace březen / duben. 
 
4/3 Ediční oddělení – nové nastavení spolupráce a ekonomických vztahů mezi FF 
a Vydavatelstvím UPCE (důležité změny v kalkulaci a výrobě našich publikací). Fakulta / 
katedra si nově bude hradit autorské a povinné výtisky; jazykové korektury, posudky atd. 
i nadále hradí fakulta / katedra. Po pěti letech od vydání budou neprodané publikace 
eventuálně zlevněny, po dalších dvou letech neprodanou část nákladu FF odkupuje. 
 
6. Různé 
 
Dr. Krása navrhuje, aspoň symbolicky, podpořit Ukrajinu. Vedení fakulty se k návrhu přidalo 
a začne podnikat kroky.  
 



Mgr. Keplová za AS – další zasedání AS proběhne 7. 3. od 13:30 – organizace voleb do AS 
FF. 
 
Dr. Boukal – pozval na mezinárodní konferenci Hledání indiánské Ameriky ve dnech 28. 2. – 
1. 3.; prosí o úvodní slovo vedení FF. 
 
Další kolegium je naplánováno na 14. 3. 2022 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                      doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 22. 2. 2022                                                                        děkan 
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